
Protokół Nr IV/2014 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie
odbytej w dniu 30 grudnia 2014 r.

Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.00.

Obradom  sesji  przewodniczył  pan  Czesław  Fijałkowski,  Przewodniczący  Rady
Gminy. 

W sesji  uczestniczyli  radni,  pan  Marek  Goździewski  –  Wójt  Gminy,  pani  Anna
Sobolewska  -  Skarbnik  Gminy,  pan  Bogusław  Mrozowski –  asystent  Wójta,
kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysów, publiczność – jak listy obecności
stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. 

Na  sesji  podjęto  uchwały  od  Nr  IV/19/14  do  Nr  IV/24/14.  Uchwały  podjęto  w
głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.

Protokołowała Danuta Potocka, inspektor ds. promocji.

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan radny  Fijałkowski,  Przewodniczący  Rady  otworzył  obrady IV sesji  Rady
Gminy.  Powitał  panie  i  panów  radnych,  pana  Wójta,  pana  Mrozowskiego  jako
asystenta,  panią  Skarbnik,  kierowników  jednostek  organizacyjnych,  sołtysów  i
pozostałych, którzy przybyli na dzisiejszą sesję. 

Pan  radny  Fijałkowski,  Przewodniczący  Rady  na podstawie  listy  obecności
stwierdził prawomocność obrad sesji. Rada jest władna podejmować uchwały, bo jest
quorum. Obecnych jest 14 radnych. Odczytał proponowany porządek obrad. Po jego
odczytaniu pan Przewodniczący  Rady zapytał czy radni wnoszą do niego uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Pan  Przewodniczący  Rady poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  Za:  14.
Porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad sesji

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 
6. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014 

-2028.
7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na lata 2015

– 2028.
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a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o Wieloletniej 
Prognozie Finansowej 

b) opinie Komisji Rady. 
8. Uchwalenie budżetu gminy na 2015 r. 

a) przedstawienie projektu budżetu przez Wójta Gminy,
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

budżetu.
c) Opinie stałych Komisji Rady, w tym Komisji Budżetu, Finansów i Majątku 

Gminy,
d) dyskusja,
e) głosowanie.  

9. Określenie stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego gminy Klimontów. 

10.Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2015 r. 
11.Wnioski, zapytania, informacje. 
12.Odpowiedzi na wnioski, zapytania.
13.Zakończenie sesji.

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji.

Uwag nie zgłoszono. Poddał protokół pod głosowanie. Za: 14.

Protokół został przyjęty. 

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Interpelacje, wnioski wnieśli:

Pan radny Borycki  w imieniu mieszkańców Konar i rodzin xxxxx, xxxxx, xxxxx,
xxxxx podziękował panu Wójtowi za wykonanie drogi Konary – Przecinka 1500 mb.
Podziękował także pani sołtys, która co roku upominała się o ten odcinek drogi i
poprzedniej  Radzie.  Złożył  życzenia wszystkiego najlepszego nowemu Wójtowi  i
nowej Radzie.    

Nikt więcej nie zgłosił wniosków i interpelacji. 

Do punktu 5 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że Komisje Rady na swoich posiedzeniach
zmiany w budżecie prześledziły, ale w ostatniej chwili były jeszcze jakieś zmiany i
poprosił panią Skarbnik o poinformowanie Rady o nich. 

Pani Skarbnik Sobolewska wyjaśniła, że są to zmiany kosmetyczne. W dochodach
zwiększa  się  wpływy  z  opłaty  targowej  o  10  000  zł  i  zmniejsza  się  wpływy
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otrzymane z budżetu państwa w pomocy społecznej  w pozostałej  działalności  na
podstawie decyzji Wojewody Świętokrzyskiego o 757 zł. Ogółem dochody zostały
zwiększone o kwotę 9 243 zł. Wydatki  - tu chodzi o zapłatę faktur, które przyjdą w
2015 r. za ten rok a muszą mieć zabezpieczenie i w planie budżetu na 2014 r. i w
planie  budżetu  na  2015  r.  Zwiększa  się  wydatki  w  następujących  działach:  w
transporcie i łączności w drogach publicznych gminnych na odśnieżanie dróg o 10
000 zł,  w administracji  publicznej  w zakupie energii  zwiększenie o 4 500 zł i  w
zakupie  usług  pozostałych  o  3  000  zł,  bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona
przeciwpożarowa zwiększenie w zakupie materiałów i wyposażenia o 5 000 zł, w
zakupie usług zdrowotnych o 1 000 zł,  w zakupie usług pozostałych o 5 000 zł,
obsługa długu publicznego odsetki od kredytów zmniejszenie wydatków o 20 000 zł,
bo WIBOR  jest  mały,  oświata i  wychowanie  to  zmiany,  które otrzymaliśmy na
piśmie od dyrektora Gimnazjum, od dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej. W
szkole podstawowej zmniejszenie z wynagrodzeń osobowych pracowników 5 200 zł i
przełożenie  na  zakup  energii,  w  przedszkolu  zwiększenie  na  zakupie  usług
pozostałych 5 000 zł, w gimnazjum zmniejszenie na wynagrodzeniach pracowników
o kwotę 5 000 zł i zwiększenie na zakupie energii o 6 700 zł, dowożenie uczniów do
szkół zwiększenie o kwotę 5 000 zł, stołówki szkolne i przedszkolne zmniejszenie
na zakupie środków żywności o kwotę 6 700 zł. W ochronie zdrowia zmniejszenie
wydatków o 3 000 zł a przeciwdziałanie alkoholizmowi zwiększenie o 3 000 zł czyli
są  to  zmiany  pomiędzy  paragrafami.  Pomoc  społeczna  –  na  podstawie  decyzji
Wojewody  Świętokrzyskiego  zmniejszono  nam  dotację  o  kwotę  757  zł  i  po
wydatkach  ta  kwota  też  została  nam zmniejszona.  Oczyszczalnie  miast  i  wsi na
zakupie  usług  pozostałych  zwiększenie  o  3  000  zł,  schroniska  dla  zwierząt
zwiększenie na zakupie usług pozostałych o 2 000 zł. Pozostała działalność   tutaj
głównie chodzi o targowicę i wysypisko śmieci – zakup energii zwiększenie  o 3 000
zł  i  zakup  usług  pozostałych  zwiększenie  o  5  000  zł.  W  kulturze  i  ochronie
dziedzictwa narodowego ochrona zabytków i  opieka nad zabytkami  zmniejszenie
wydatków  o  33  500  zł.  W  dziale  kultura  fizycznej  w  pozostałej  działalności
zwiększenie wydatków o 15 000 zł. Ogółem wydatki zostały zwiększone o taką samą
kwotę  jak  dochody czyli  9  243  zł.  W związku  z  otrzymaną  decyzją  Wojewody
Świętokrzyskiego zmniejszając tę dotację plan dochodów i wydatków to musi być
powtórzone w załączniku nr 7 „ Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z
zakresu administracji  rządowej  i  innych zadań  zleconych odrębnymi  ustawami  w
29014  r.”  odpowiednio  w  rozdziale  85295  w  paragrafie  2010.  Załącznik  nr  13
„Dotacje celowe w 2014 r.” - po stronie wydatkowej została zmniejszona dotacja na
ochronę zabytków o kwotę 33 500 zł stąd też musi to też być powtórzone w tym
załączniku.  Te  zmiany  do  budżetu  są  powtórzeniem  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej.  W Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  zmienia  się  załącznik  nr  1  i
objaśnienia do tej  uchwały,  natomiast  wykaz przedsięwzięć  pozostaje  bez zmian.
Dochody ogółem zostały zwiększone o kwotę 9 243 zł, jak również wydatki, które w
całości dotyczą wydatków bieżących również o taką samą kwotę 9 243 zł.  Dochody
bieżące w kolumnie 1.1.3 – podatki i opłaty – zwiększone zostały o kwotę 10 000 zł.
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Dochody bieżące w kolumnie 1.1.5 – z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na
cele bieżące – zmniejszono o kwotę 757 zł. Wydatki na wynagrodzenia i składki od
nich  naliczane  zmniejszone  zostały  o  kwotę  12  199,40  zł.  Wydatki  związane  z
funkcjonowaniem organów jednostki samorząd terytorialnego zwiększone zostały o
kwotę 7 500 zł. Wydatki na obsługę długu zmniejszone zostały o kwotę 20 000 zł. W
związku z powyższymi zmianami wynik finansowy nie uległ zmianie, deficyt jest
taki  sam w wysokości   2  978  943,14  zł,  który  zostanie  pokryty  z  kredytów w
wysokości  2  200  000  zł  i  z  wolnych  środków  w  wysokości  778  943,14  zł.
Przewidywana  kwota  długu  na  koniec  2014  r.  wynosi  9 450  000  zł  i  jest  ona
ostateczna.  Wprowadzenie  powyższych  kwot  nie  spowodowało  naruszenia
wskaźników w gminie. Prognoza jest spójna z budżetem gminy Klimontów na 2014
r. po zmianach na dzień 30 grudnia 2014 r. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani  Skarbnik za wyjaśnienia. Odczytał
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r.  

Uwag  do  treści  projektu  uchwały  nie  wniesiono.  Poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie. Za: 14. 

Uchwała Nr IV/19/14 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. została podjęta
i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 6 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały.  Uwag  do  treści  projektu
uchwały nie wniesiono, więc poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 14.   

Uchwała Nr IV/20/14 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Klimontów na lata 2014 – 2028 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.     

Do punktu 7 porządku obrad sesji

a).Pan  radny  Lipiec,  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy odczytał  uchwałę  Nr
117/2014 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z
dnia  4  grudnia  2014  roku  w  sprawie  opinii  o  projekcie  uchwały  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2015 – 2028. 

Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu.                                        

b).Opinie Komisji Rady:

Pani radna Krasowska – Komisja Rolna jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt
uchwały.

Pan  radny  Mucha –  Komisja  Spraw  Społecznych  pozytywnie  opiniuje  projekt
uchwały.
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Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag, pozytywnie opiniuje
projekt uchwały. 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie
opiniuje projekt uchwały. 

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na lata 2015 – 2028. Uwag do
treści projektu uchwały nie wniesiono, więc pan Przewodniczący poddał projekt pod
głosowanie. 

Za: 14. 

Uchwała Nr IV/21/14 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Gminy  Klimontów  na  lata  2015  –  2028  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Do punktu 8 porządku obrad sesji

a).Pan  Przewodniczący  Rady zaproponował,  aby  projekt  budżetu  na  2015  r.
przedstawiła pani  Skarbnik,  bo ma najlepsze w nim rozeznanie,  tym bardziej,  że
projekt opracowywał poprzedni Wójt. Obecny pan Wójt wniósł jakieś modyfikacje
do tego projektu. Pani Skarbnik najdokładniej to przedstawi.  

Pan  Wójt  Goździewski powiedział,  że  projekt  budżetu  gminy  przedstawi  jego
asystent pan Mrozowski,  który przygotował się  do tego. Zaproponował uczczenie
minutą ciszy zmarłych pana xxxxx i pana xxxxx .

Uczestnicy sesji powstali i uczcili minutą ciszy zmarłych pana xxxxxxx i pana xxxxx.

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że zaproponował tak dlatego, że taki jest
układ a poza tym nie widzi na sesji pana Zastępy Wójt.

Pan  Wójt  Goździewski wyjaśnił,  że  ponieważ  jest  dzisiaj  wtorek  czyli  dzień
przyjmowania  interesantów  pan  Zastępca  Wójta  został  w  Urzędzie  i  przyjmuje
interesantów.       

Pan B. Mrozowski, asystent Wójta Gminy przedstawił projekt budżetu gminy na
2015 r. Planowane dochody budżetu gminy na 2015 r. to kwota 25 717 498,44 zł, zaś
planowane  wydatki  na  29015  r.  to  kwota  26  747  498,44  zł.  Różnica  pomiędzy
planowanymi dochodami a wydatkami stanowi deficyt budżetu, który wynosi 1 030
000 zł. Ma być on pokryty kredytem bankowym. Na planowane dochody składają się
dochody bieżące w kwocie 22 342 209 zł i dochody majątkowe w kwocie 3 375
289,44 zł. Na dochody bieżące składają się dochody własne w kwocie 5 067 223 zł,
subwencja  ogólna planowana na  2015 r  w kwocie  12 339 770 zł  w tym:  część
wyrównawcza w kwocie 5 244 539 zł, część równoważąca w kwocie 80 738 zł i
część oświatowa w kwocie 7 014 493 zł, dotacje celowe są zaplanowane w kwocie 4
585 175,29 zł. Na dochody składają się dział 010 rolnictwo i łowiectwo kwota 1 500
zł  z  tytułu  dzierżawy  obwodów  łowieckich.  W  dziale  700  –  gospodarka
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mieszkaniowa planowane dochody to kwota 49 000 zł w oparciu o zawarte umowy
najmu. W dziale 720 – informatyka planowane dochody to kwota 521 214,29 zł to
jest w ramach programu „Dostęp do internetu szansą na rozwój gminy Klimontów”.
W dziale 750 na administrację  publiczną  planuje  się  dochody 127 820 zł.  To są
wpływy z urzędu wojewódzkiego., urzędu gminy i pozostałej działalności. Dział 751
urzędy  naczelnych  organów  władzy  państwowej,  kontroli  i  ochrony  prawa
zaplanowana jest kwota 1478 zł na podstawie informacji  z Delegatury Krajowego
Biura Wyborczego. Dział 756 dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od
innych  jednostek  nieposiadających  osobowości  prawnej  zaplanowano dochody  w
kwocie 4 595 323 zł. Na dochody w tym dziale składają się podatki i opłaty. W dziale
758 różne rozliczenia zaplanowano dochody w kwocie 12 359 770 zł. Tu mieszczą
się subwencje. Dział 801 oświata i wychowanie planowane dochody to kwota 455
000 zł. Są to dochody pochodzące z budżetu państwa na realizację zadań z zakresu
wychowania przedszkolnego,  z wpływów z innych gmin, wpływy na dożywianie
dzieci. Pomoc społeczna dział 852 planowana kwota dochodów 3 865 563 zł. Dział
900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska planowane wpływy 15 500 zł. Są to
głównie wpływy z Funduszu Ochrony Środowiska. Dochody majątkowe w dziale 010
rolnictwo i  łowiectwo jest  kwora 988 374 zł.  Na tę  kwotę  składają  się  dochody
związane z budową sieci wodociągowej w Konarach, Koloni – Konary i refundacja z
budowy  sieci  wodociągowej  Olbierzowice.  W  dziale  600  transport  i  łączność
przewidywane dochody w kwocie 560 981 zł  – to kwota schetynówki  z budżetu
państwa  na  realizację  zadania  „Przebudowa  dróg  gminnych  w  miejscowościach
Konary,  Konary – Kolonia,  Pokrzywianka w celu poprawy bezpieczeństwa ruchu
drogowego”.  Dział  630  turystyka  planowane  dochody  239  683,10  zł  –  dochody
pochodzące z Unii  Europejskiej  na realizację  zadania „Trasy rowerowe w Polsce
wschodniej”. W dziale 700 gospodarka mieszkaniowa zaplanowano dochody 250 000
zł.  Kwota ta ma pochodzić  ze sprzedaży wydzielonych i  zatwierdzonych działek
budowlanych w Górkach oraz ze sprzedaży budynku po byłej Szkole Podstawowej w
Olbierzowicach.  Dział  720  informatyka  zaplanowano  kwotę  200  007,34  zł  na
realizację projektów „e – świętokrzyskie Budowa Systemu Informacji Przestrzennej
Województwa Świętokrzyskiego” i  „e – świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury
Informatycznej JST”.  W dziale 920 gospodarka komunalna i ochrona środowiska 54
000  zł.  Są  to  środki  przewidziane  z  tytułu  realizacji  programu  opracowanie
gospodarki  niskoemisyjnej w gminie Klimontów. W dziale 921 kultura i  ochrona
dziedzictwa narodowego zaplanowano kwotę 286 378 zł. Są to środki pochodzące z
Unii Europejskiej na realizację projektu „Wzbogacenie atrakcyjności miejscowości
Zakrzów poprzez rozbudowę i wyposażenie świetlicy wiejskiej”. Wydatki budżetowe
zaplanowano w kwocie 26 747 498,44 zł i na nie składają się wydatki bieżące w
kwocie 20 356 789,47 zł i wydatki majątkowe w kwocie 6 390 708,97 zł. W dziale
010 rolnictwo i łowiectwo planowane są wydatki na kwotę 1  703 500 zł na opłaty
związane  z  zajęciem  pasa  drogowego,  na  izby  rolnicze,  pozostałą  działalność,
zadania inwestycyjne.  W dziale 600 transport  i  łączność  przewidziano wydatki  w
kwocie 2 438 462,23 zł. Są to m.in. wydatki związane z budową dróg kwota 285 000
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zł  oraz bieżące zakupy materiałów i  usług.  Na wydatki  majątkowe zaplanowano
kwotę  2  151 462,23 zł.  Turystyka  –  plan wydatków kwota 252 298  zł  na  trasy
rowerowe. Gospodarka mieszkaniowa kwota 104 200 zł na bieżące utrzymanie lokali
komunalnych,  zakupy  energii,  wyceny  operatów  szacunkowych.  Działalność
usługowa to kwota 20 000 zł na wydawanie decyzji lokalizacyjnych i na utrzymanie
cmentarzy. W dziale informatyka zaplanowano wydatki 1 910 469,46 zł na realizację
projektu „Dostęp do internetu szansą  na rozwój gminy Klimontów” i  rozbudowę
infrastruktury informatycznej. Administracja publiczna to kwota 2 669 602,47 zł na
funkcjonowanie  Urzędu,  Rady.  Bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona
przeciwpożarowa  dział  754  zaplanowano  wydatki  w  kwocie  252  900  zł.  Tu
zaplanowano  zakup  paliwa,  remonty  i  naprawy  sprzętu,  ubezpieczenie  wozów
bojowych,  szkolenia  członków  OSP,  ekwiwalent  dla  strażaków.  Na  zadania
majątkowe zaplanowano kwotę  67  300  zł.  Obsługa długu publicznego dział  757
kwota 450 000 zł w tym różne rozliczenia kwota 105 000 zł na rezerwę  ogólną.
Oświata  i  wychowanie  kwota  9  058  080  zł  przeznaczona  na  utrzymanie  szkół
podstawowych,  przedszkola,  inne formy wychowania przedszkolnego,  gimnazjum
dowożenie  dzieci  do  szkół,  Zespół  Ekonomiczno  Administracyjny  Szkół  i
Przedszkola, dokształcanie nauczycieli,  stołówki i  inne wydatki.  Ochrona zdrowia
dział  851  to  kwota  113  623  zł  obejmując  wydatki  na  zadania  związane  ze
zwalczaniem narkomanii i przeciwdziałaniem alkoholizmowi. Pomoc społeczna dział
852  kwota  zaplanowanych  wydatków  4  642  620  zł.  To  są  wydatki  związane  z
zakupem  usług  w  placówkach  opiekuńczo  wychowawczych,  zakupem  usług  w
domach pomocy społecznej,  w ośrodkach wsparcia, rodziny zastępcze, świadczeń
rodzinnych i inne. Edukacyjna opieka wychowawcza dział 854 kwota 187 800 zł. To
są  kwoty związane z  utrzymaniem świetlic  szkolnych  przy  Gimnazjum i  Szkole
Podstawowej w Klimontowie i środki na wypłatę stypendiów dla uczniów.  Dział 900
gospodarka komunalna i  ochrona środowiska  kwota 1 097 595 zł. Są to wydatki
związane  z  dotacją  przedmiotową  dla  ZGKiM  124  853  zł,  oczyszczaniem ulic
Klimontowa 25 000 zł, utrzymanie zieleni na terenie gminy 13 000 zł, oświetlenie
dróg  publicznych,  konserwacja  oświetlenia  ulicznego,  wydatki  związane  z
gromadzeniem środków z  opłat  i  kar  za  korzystanie  ze  środowiska,  utrzymanie
czystości i wydatki majątkowe. Dział 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego
– to  jest  dotacja  dla  Gminnego Ośrodka Kultury,  Gminnej  Biblioteki  Publicznej,
dotacje na dofinansowanie prac remontowych obiektów zabytkowych, utrzymanie
świetlic  wiejskich,  wydatki  majątkowe.  Dział  926 kultura fizyczna i  sport  kwota
zaplanowana do wydania 255 378 zł, w tym 120 000 zł jest na utrzymanie klubu
sportowego, a ponad 95 000 zł na kąpielisko, Orlik. Wydatki majątkowe w dziale 010
rolnictwo i łowiectwo planuje się wydatki na budowę sieci wodociągowej Klimontów
ul.  Sandomierska –  Adamczowice  kwota 50 000 zł,  budowa sieci  wodociągowej
Konary,  Kolonia  –  Konary  kwota  1  000  000  zł,  opracowanie  dokumentacji
projektowej budowy wodociągu Adamczowice i Przybysławice kwota 115 000 zł,
opracowanie dokumentacji  projektowej budowy wodociągu Ułanowice kwota  45
000 zł, budowa sieci wodociągowej Nasławice, Węgrce, Ossolin kwota 20 000 zł i
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pozostałe  mniejsze  kwoty  wymienione w załączniku  do uchwały  budżetowej.  W
dziale 600 transport i łączność kwota wydatków majątkowych 2 151 462,23 zł. Na to
składają  się  inwestycje  realizowane  wspólnie  ze  Starostą  Sandomierskim  droga
Pokrzywianka  -  Beradz  kwota  500  000  zł,  pomoc  finansowa  dla  Starosty
Opatowskiego  droga  Przepiórów  –  Beradz  kwota  20  000 zł,  budowa  dróg
wojewódzkich kwota 20 000 zł. Ponadto jest zaplanowane 100 000 zł na wykonanie
studium  wykonalności  z  koncepcją  programowo  –  przestrzenną  oraz  uzyskanie
decyzji  środowiskowej  i  wykonanie  programu  funkcjonalno  –  użytkowego.  Na
przebudowę  dróg  gminnych  Konary,  Konary  –  Kolonia,  Pokrzywianka
zabezpieczono  kwotę  1  121  962,23  zł,  mniejsze  kwoty zaplanowano na  zakup  i
montaż  wiat  przystankowych  w  Byszowie,  Goźlicach,  Płaczkowicach,
Przybysławicach, Zakrzów. W dziale 630 turystyka zaplanowano kwotę 252 298 zł na
trasy rowerowe. Wydatki majątkowe w gospodarce mieszkaniowej dział 700 to kwota
52  200  zł  zaplanowane  na  zakup  altany  w  Wilkowicach,  na  zakup  działki  w
Klimontowie  koło  targowicy,  zakup  działki  w  Klimontowie  bliżej  oczyszczalni
ścieków,  zakup  działki  w  Górkach.  To  są  działki  objęte  licytacją  Komornika
Sądowego.  Na  informatykę  zaplanowano  wydatki  1  390  214,46  zł.  W zakresie
bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej kwota 67 300  zł na zakup
dla OSP Klimontów zestawu toru przeszkód do zawodów Młodzieżowych drużyn
Pożarniczych i  na zakup motopompy oraz 50 000 zł dla OSP Zakrzów na zakup
samochodu pożarniczego. W dziale 801 oświata  i  wychowanie zaplanowano 100
000 zł na rozbudowę budynku Szkoły Podstawowej w Nawodzicach. W dziale 900
gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska  395  000  zł  i  to   jest  związane  z
zakupem wozu ascenizacyjnego 223 500 zł, kwota spłaty pożyczki przez EZGDK,
uzupełnienie  oświetlenia  ulicznego  Konary  –  Kolonia,  Nawodzice,  Pęchowiec,
Pęchów, Ułanowice, Goźlice, Konary, Byszów kwota 40 000 zł. Dział 921 kultura i
ochrona dziedzictwa narodowego zaplanowano wydatki  majątkowe w kwocie 704
492,28 zł  dla Zakrzowa na rozbudowę i wyposażenie świetlicy wiejskiej. Dział 926
kultura  fizyczna  i  sport  zaplanowano  kwotę  na  wydatki  majątko
we w wysokości 40 000 zł na budowę boska sportowego w Goźlicach.  Dziękuję.

b).Pan radny Lipiec, Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr 116/2014 VI
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 4 grudnia
2014 r. w sprawie opinii o projekcie budżetu gminy Klimontów na 2015 r. 

Uchwała ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

c).Opinie stałych Komisji:

Pani radna Krasowska – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.

Pan  radny  Mucha –  Komisja  Spraw  Społecznych  pozytywnie  opiniuje  projekt
uchwały. 

Pan  radny  Orłowski –  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie  opiniuje
projekt budżetu gminy na 2015 r. 

Pan  radny  Gwizdoń przedstawił  opinię  Komisji  Budżetu,  Finansów  i  Majątku
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Gminy o projekcie uchwały budżetowej gminy Klimontów na 2015 r. 

Opinia Komisji jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

d).Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie wziął udziału. 

e).Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia
budżetu  gminy  Klimontów  na  2015  r.  Uwag  do  treści  projektu  uchwały  nie
wniesiono,  więc  pan  Przewodniczący  Rady poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie. 

Za: 14.

Uchwała Nr IV/22/14 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Klimontów na 2015 r.
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan  Przewodniczący  Rady  zarządził  10  minut  przerwy  w  obradach  sesji.  Po
przerwie obrady sesji wznowił.  

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Opinie Komisji:

Pani radna Krasowska – Komisja Rolna jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt
uchwały.

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie opiniuje
projekty uchwały. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag do projektu uchwały.    

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie
opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia stawek
dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego Gminy Klimontów.
Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono, więc  pan Przewodniczący Rady
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 14.

Uchwała  Nr  IV/23/14  w  sprawie  określenia  stawek  dotacji  przedmiotowej  dla
samorządowego zakładu budżetowego Gminy Klimontów została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady przedstawił proponowany plan pracy Rady Gminy na
2015 r.  

Uwag do treści proponowanego planu pracy nie wniesiono. 

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały.  Uwag  do  treści  projektu

9



uchwały nie wniesiono, więc poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Za: 14.

Uchwała  Nr  IV/24/14 w  sprawie  planu  pracy Rady Gminy na 2015  r  .  została
podjęta i stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Do punktu 11 porządku obrad sesji

Wnioski, zapytania, informacje wnieśli:

Pan  radny  Bargiel podniósł  sprawę  organizacji  Sylwestra  na  rynku.  Co  roku
Sylwester  był  organizowany  a  w  tym  roku  nie  ma  informacji,  że  będzie
organizowany. 

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że zdecydował, żeby Sylwestra w tym roku
nie organizować,  bo ten rok był rokiem wyborczym, była masa różnych imprez a
Sylwestra organizują duże miasta jak Starachowice. Sandomierz nie organizuje. Jeśli
będzie taka potrzeba w przyszłym roku to zorganizujemy Sylwestra.        

Pan radny Rębacz zapytał  o  inwestycję,  która szykuje  się  tutaj  w Klimontowie
dotyczącą powstania zakładu przetwórczego. Pod koniec ubiegłej kadencji zgłosiło
się  dwóch  panów,  którzy  chcieli  budować  na  terenie  gminy  zakład  przetwórczy
owoców. Myśmy z Wójtem byli w terenie, pokazywaliśmy im te tereny, podobały im
się  one  z  tym,  że  trzeba  szybko  załatwić  sprawę  wykupu  gruntów.  Byłoby
zatrudnienie dla mieszkańców. Docelowo zatrudniać będą 50 osób, w sezonie nawet
100  osób.  Byłyby  to  wpływy  dla  gminy  z  podatku  od  nieruchomości,  podatku
dochodowym od osób fizycznych z Urzędu Skarbowego i zbyt płodów dla rolników.
Potrzebują na ten zakład około 5 ha. Wiem, że Wójt wszczął działania w kierunku
wykupu gruntów i jak na dzisiaj sytuacja wygląda z tym wykupem. 

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że jest to inwestycja priorytetowa dla Naszej
gminy i  zajmuje się  nią  od początku swojej  kadencji.  Pan Mrozowski  pilotuje tę
sprawę jeśli chodzi o wykup. Powiedział, że sam osobiście objechał część z Państwa,
od których gmina chce kupić działki. Większość z nich wyraziła zgodę na sprzedaż.
Inwestujący chcą zrobić takie trzy zakłady. Jeden główny przy dziewiątce i 6 osób
jest właścicielami  działek przy tej  drodze. Są  też  zaszłości  jeśli  chodzi  o sprawy
majątkowe. Wysłane więc zostały sprawy do sądu jeśli chodzi o podział i czekamy.
Objechałem część z Państwa, był ze mną pan Przewodniczący. Gdyby to się udało to
byłoby  bardzo  dobrze,  bo  perspektywa  miejsc  pracy  jest  dla  nas  bardzo  ważna.
Traktuję tę sprawę priorytetowo. Firma nie chce pojedynczych działek wykupywać,
tylko chcą  w kompleksie to zrobić.  Tu wchodzą  w grę  sprawy sądowe, ale mam
nadzieję, że zostanie to przyspieszone.     

Pan Przewodniczący Rady potwierdził  zaangażowanie pana Wójta w tę  sprawę.
Sprawa wykupu działek i przygotowania ich do wykupu zajmuje się pan Mrozowski i
moje pytanie do pana Mrozowskiego ile konkretnie jest załatwione. To zadanie jest
nie tylko dla dobra Wójta ale całej społeczności gminnej, bo miejsc pracy ma być
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około 150. W ten sposób rozładowałoby się znacznie bezrobocie w Naszej gminie. 

Pan Mrozowski odpowiedział, że teren około 50 – 60 ha jest podzielony na 3 sekcje.
Pierwsza dotyczy terenów wokół CPNu, druga w kierunku Byszówki a trzecia za
targowicą. Rozpoczęliśmy od wykupu gruntów za CPNem. Okazało się, że spośród
tych  15  nieruchomości  planowanych  do  wykupu  przez  zakład  7  wymaga
postępowania spadkowego, ponieważ właściciele nie żyją, zmarli. Podjęto czynności
formalno – prawne, a więc akty zgonu, akty urodzenia. Osobiście pisałem do sądu
pozwy o ustalenie spadkobierców. Myślę,  że sąd podejmie czynności na początku
stycznia, sprawy są już zarejestrowane, mają swoja sygnaturę. Po uprawomocnieniu
się tych postanowień będziemy sprawy załatwiać w Urzędzie Skarbowym, bo tam
należy zgłosić spadek i musi być zgoda na ujawnienie spraw majątkowych nabytych
przez spadkobierców. Miesiąc styczeń będzie tym miesiącem przełomowym. Około
70 % z tych nieruchomości posiada urządzoną księgę wieczystą. Na następnej sesji
otrzymanie Państwo na pewno więcej informacji na ten temat.  

Pan Przewodniczący Rady  powiedział,  że niepokoi  go  jeden  fakt,  bo  panowie,
którzy chcą założyć ten zakład powiedzieli, że goni ich czas. Chodzi o kredyty, które
mają uzyskać. Jeśli zbyt długo będziemy załatwiać te sprawy formalne z działkami to
może nam ten inwestor uciec. 

Pan Bień podziękował Radzie za przyjęcie budżetu jednogłośnie. Podziękował pani
Skarbnik, tym radnym, którzy byli w poprzedniej kadencji, bo to zasługa poprzedniej
Rady. A nowej Radzie dziękuję, że doceniła trud, wkład nasz i budżet przyjęła bez
większych  zmian.  Otrzymałem dzisiaj  informację,  że  te  drogi,  które  były  ujęte
zostały zdjęte z budżetu tak pani Skarbnik ?. Tam było 17 odcinków. 

Pani Skarbnik Sobolewska odpowiedziała, że drogi nie zostały zdjęte. Środki z tych
dróg w rozdziale 60078 zostały przeznaczone na drogi  popowodziowe w całości.
Kwota 340 000 zł była i jest w budżecie tylko w dwóch odcinkach dróg, a nie jest to
podzielone na małe odcinki. 

Pan Bień przypomniał  panu Wójtowi  temat ściągnięcia środków finansowych za
przyłącza w trzech miejscowościach po kosztach rzeczywistych. Powiedział, że do
końca stycznia należy dać upomnienia czy wezwania, żeby tę sprawę pogonić, bo w
innym  przypadku  będziemy  inaczej  dyskutować.  Odnośnie  dróg  słyszę  na
Klimontowie, że zostały podane już do Ministerstwa sprawy dróg popowodziowych.
Zawsze  do  5  stycznia  podawaliśmy  drogi  wytypowane  do  realizacji.  Chciałem
zapytać pana Wójta jeżeli są już przekazane takie informacje to co to są za drogi. Jest
coraz bardzie trudniej zdobyć protokoły popowodziowe. W 2014 r. udało nam się te
protokoły zdobyć.  Panie Wójcie proponuję  zajrzeć  do protokołu z 2009 r.  Z tego
protokołu zostały dwie drogi Nawodzice nr działki 1566 odcinek 334 m i druga droga
Pokrzywianka nr działki 209 odcinek 600 m do Państwa Ciachów. Ta droga ujęta jest
w schetynówce, więc problem byłby rozwiązany. W 2010 r. jest niewykorzystane 5
dróg:  Ułanowice,  które  mam  nadzieję  pójdą  w  tym  pierwszym  rozdaniu,
Olbierzowice – Nowa Wieś odcinek 175 m, Górki przez wieś 250 m. W 2010 r. jest
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droga Konary – Domoradzice nr działki 288 odcinek 1330 m – proszę panie Gutku
tego dopilnować, bo już słyszę od swoich kolegów wójtów, że będą realizowane teraz
drogi z 2012 r., a my mamy jeszcze pozostałości z tych lat i proponuję panie Wójcie
napisać  do  Ministerstwa  o  zgodę,  żeby  zrealizować  te  stare  drogi.  Droga
Olbierzowice, tam gdzie mieszka pani xxxxx, tam jest protokół na 400 m i proponuję
panie Wójcie nie dawać drogi Kolonia Gać, bo ta droga jest z protokołu 2014 r. i
mamy jeszcze czas. Bardzo ważna sprawa jest dla miejscowości Rybnica. W 2011 r.
w protokole był ujęty most nr działki 331016. Dopilnujcie tego,  bo jak komisje na
wiosnę będą jeździć po drogach to będą widzieć w jakim stanie jet ten most. Jak
będzie powódź to ten most zabierze. Proszę panie Wójcie zając się  tym tematem.
Zostawmy drogi, które na razie nie są bardzo ważne. Wszystkie są  ważne, ale są
ważne i bardzo ważne. Złożył życzenia noworoczne.      

Pan Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi pana Bienia powiedział, że
wskazówki są dobre, Wójt jest młody, wykształcony i pojętny i to pojął na pewno, ale
bardziej byłoby to obrazowo gdybyście obaj porozmawiali sobie w gminie a nie na
forum sesji. Głos zabieramy krótko na temat, a nie pouczamy wszystkich. 

Pan Bień odpowiedział, że nie poucza tylko zwraca uwagę. 

Pan Wójt Goździewski powiedział, że  jest okres świąteczny, poprosił o uspokojenie
nastrojów, wystopowanie. Odnosząc się  do uwag pana Bienia powiedział, że jeśli
chodzi o drogi to faktycznie ściągnięte to zostało do jednej pozycji. Było bardzo dużo
tych odcinków po 20 000 zł. Zobaczmy sami realnie co można za 20 000 zł zrobić,
jaki odcinek. Ściągnąłem to z panią Skarbnik do jednej pozycji. Będziemy składać
wniosek na drogi popowodziowe, w którym wytypujemy. Mamy czas do 7 stycznia.
Ustalimy  te  5  dróg.  Dziękuję  panu  Bieniowi  za  wskazówki.  Wybierzemy  drogi
najbardziej potrzebne. Zasięgnę opinii drogowca, on bardzo dobrze się orientuje w
drogach. Postaram się wybrać te drogi najbardziej istotne. Droga Gać jeszcze przed
moją kadencją jako radnego miała być robiona. Złożył najlepsze życzenia świąteczno
noworoczne wszystkim uczestnikom sesji i ich rodzinom.

Pan  Przewodniczący  Rady złożył  wszystkim  najlepsze  życzenia  świąteczno
noworoczne.

Do punktu 12 porządku obrad sesji

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 11 porządku obrad sesji.

Do punktu 13 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  Rada  zrealizowała  wszystkie  punkty
porządku obrad i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Przewodniczył:

Danuta Potocka  Czesław Fijałkowski
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